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DANSK FORENING FOR ROSPORT 

HGF 16. marts 2024 

 

1. Valg af dirigent og referent. Herefter udpeger dirigenten stemmetællere 

Formand Conny Sørensen (CS) byder velkommen og præsenterer hovedbestyrelsen (HB) samt 

sekretariatet. 

- 1 minuts stilhed for bortgåede roere i det forgangne år. 
 

- En hilsen til protektor Prinsesse Benedikte.  

 

Morten Juel Hansen fra HB uddelte ærestegn for særlig indsats for rosporten til Geert Busk fra 

Sorø Roklub. 

 

Poul Madsens lederpris uddeles af formanden til Pia Hinrichsen fra Randers Roklub. 

 

Dirigent vælges – John Frentz (JF), Aarhus Roklub. 

Referent vælges – Marianne Stæhr (MS) fra sekretariatet. 

Stemmetællere vælges – Lennart Vestergaard og Bianca Toftebjerg (sekretariatet)  

Dirigenten gennemgår procedurer for generalforsamlingen.  

 

HGFs lovlighed: 

Dirigenten konstaterer, at HGF er lovligt indvarslet. 

157 stemmer er repræsenteret, så HGF er beslutningsdygtig også mht. ændring af vedtægter. 

Dagsorden er lagt ud på hjemmesiden (roning.dk). 
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2. Hovedbestyrelsens beretning – herunder Ordens- og Amatørudvalgets beretning 

Formanden aflagde beretning. Se bilag. 

 

Kommentarer: vedr. KUs raceweekend 16. marts 

Reiner Modest (Lyngby Roklub, Københavns regattaforening): Jeg udtaler mig på 

kaproningsklubbernes vegne. Du var glad for KU, men hovedbestyrelsen aflyste raceweekenden. 

Det er bare ikke godt nok. Et kaproningsudvalg der måske/måske ikke længere eksisterer. 

Bo Kaliszan (HB): Ja det er rigtigt, at HB var indover og aflyse arrangementet. Der har været 

forskellige udmeldinger, og det har været et forvirrende forløb. Ja, vi traf en beslutning. Vi har ikke 

gjort noget unikt eller specielt. Vi har gjort det andre gange også.  Vi kigger på det over en bred 

kam. Det er ikke sidste gang, vi kommer til at gøre det generelt set. Mht. samarbejdet med KU, der 

har vi en opgave med kommunikation. Vi bakker op om de ting, der foregår i KU. Det går rigtig 

hurtigt, vi skal også passe på, at det ikke går for hurtigt. Det var en usund proces, men vi står ved 

beslutningen.  

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub): Der var 3 fra HB, der var med på det KU-møde, hvor datoen 

blev fastlagt. Det undrer mig. Hvad med den næste regatta? Hvad er der sket? Ellers aflyser jeg 

den næste regatta/raceweekend. Vi skal have en ordentlig forklaring. 

Bo Kaliszan (HB): Det blev tydeliggjort, at man ønskede, at det blev lagt på et andet tidspunkt. 

Raceweekend har også ændret form fra 2 weekender til 1 weekend. Så flere ting har været med i 

overvejelserne. Det har også været sådan, at raceweekend skulle være adgangsgivende til andre 

ting. Mht. raceweekenden i april måned er der ingen problemer, alt er som det skal være. Ingen 

intention om at stoppe den. Vi skal være bedre til de her processer fremadrettet. Det er ikke 

meningen, at vi skal komme 3 uger før og stoppe ting. 

Andreas Yde (Roskilde Roklub): I Roskilde synes vi, at der var så meget forvirring. Det levede ikke 

op til de krav, som det startede med. Jydske klubber ville nu ikke deltage, og tvivl om hvilke status 

raceweekend havde i forhold til udtagelse mm.  

Reiner Modest (Lyngby Roklub, Københavns regattaforening): Astrid, gå tilbage til KU og fortsæt 

jeres gode arbejde. 

Astrid Haastrup (KU): KU har inviteret bestyrelsen til et møde, hvor vi kan drøfte, hvordan vi skal 

samarbejde fremadrettet. Klubber der er utilfredse, henvend jer gerne til KU. 

 

Kommentar vedr. øvrige forhold.  
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Ole Lindskov (Bagsværd Roklub): Conny, du var meget glad for coastal og coastal på OL-

programmet i 202. Men letvægtsroning er ude af OL programmet fra 2028, og det er rigtig 

ærgerligt. Jeg er interesseret i at blive delagtigt gjort i de strategiaftaler, der laves med DIF   

Conny Sørensen (HB): Den nuværende strategiperiode skal afsluttes. Der kommer en ny periode. 

Den skal I inddrages i, og det blev I også inviteret til i den forrige. 

Jesper Skavin (Skovshoved Roklub): Jeg er glad for, at coastal er blevet så stor en del. Coastal fik 

af DIF en aktivitetsgodkendelse. Kan det medføre nogle flere ressourcer til bredden i coastal. Og 

dem der gerne vil bruge coastal til at ro bane og stille op i DM? Kunne man fx leje en træner til, så 

man kan få løftet breddeklubberne på et højere niveau? 

Conny Sørensen (HB): Coastal har løbende fået midler tildelt. Vi får lidt ekstra ressourcer qua 

aktivitetsgodkendelsen. Det vil komme med i strategiaftalen for den næste periode. 

Peter Weile (Coastaludvalet): Vi har en coastalcamp med lige netop det fokus - ”Ræs og regatta”. 

Der er klubber, der efterspørger det. Det er der, indsatsen er. Hiv fat i coastaludvalget. 

 

Dirigent: Beretning er godkendt. 

 

Ordens – og Amatørudvalgets beretning: 

Der har ikke været sager behandlet i udvalget siden sidste generalforsamling. 

 

Dirigent: Beretning er godkendt. 

 

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab for 2023 til godkendelse 

Dirigent: Regnskabet er konstateret behørigt underskrevet. 

Susanne Thorsen (HB) gennemgår det reviderede regnskab (se bilag).  

 

Gennemgang af note fra DRC: 

Thor Juul Kristensen (DRC) fremlægger note fra Team Danmark (se bilag).  
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Eske Christiansen (Aarhus Studenter Roklub): Angående forsikringsafgiften. Jeg kan ikke se 

indtægten, jeg kan kun se udgiften.  

Susanne Thorsen (HB): Det går i 0. Der bliver kun opkrævet det pr. medlem, som udgiften reelt set 

er. Det bliver udspecificeret til næste år. 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub): Kan du oplyse, hvor mange antal indbetalinger, der har været 

pr. person til gavegiro? 

Susanne Thorsen (HB): 130 stk. 

Reiner Modest (Lyngby Roklub, Københavns regattaforening): Sidste år havde vi for mange penge 

stående på egenkapital, og der var en opfordring til at gå ud og bruge flere penge til aktiviteter. 

Skal vi stadig bruge flere penge? 

Susanne Thorsen (HB): Nu har vi brugt nogle af pengene i år. Det skal prioriteres, hvad vi bruger 

pengene på. Der kommer måske nogle justeringer i budgettet for 2024. Det bliver besluttet i HB i 

den nærmeste tid. Vi skal have en buffer, og nogle gange skal vi gøre et indhug i den buffer. Det er 

en balancegang. 

 

Fonden til Rosportens Fremme:  

Susanne Thorsen (HB) gennemgår regnskabet (se bilag). 

 

Øvrige bemærkninger: 

Susanne Thorsen (HB): Angående Gavegiro. Vi har haft indsamlingsnævnet på besøg. Og man kan 

ikke give gave specifikt til klubber, da det så regnes for en særskilt indsamling. Gaver skal være til 

landsdækkende indsamling og dermed til hele forbundet. Vi får indskrevet på hjemmesiden, 

hvordan proceduren er. Vi skal hvert år have 100 indbetalinger. Så del gerne indbetalingen med 

flere derhjemme, for det er antallet af indbetalinger, der er vigtige. 

Vær opmærksom på at Spar Nord har 100-års jubilæum i år. Så de vil gerne dele penge ud i år. Kan 

være op til kr. 25.000.  

 

Dirigent: Begge regnskaberne er godkendt. 
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4. Forelæggelse af budget for 2024 og 2025 til orientering 

Susanne Thorsen (HB) forelægger budgettet (se bilag).  

Kommentarer: 

Bo Adelholm (Roforeningen KVIK): Coastal kommer på OL programmet i 2028. Jeg ville ønske, det 

kunne ses i budgetterne, at det er et satsningsområde. 

Susanne Thorsen (HB): Der skal være nogle flere konkrete planer, før pengene bliver sat af. 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub): Undrer mig over at der ved ergometer står -33. Hvad går det 

ud på? 

Susanne Thorsen (HB): -33 i 2023 var et netto tal, altså et overskud på kr. 33.000. I budgettet for 

2024 og 2025 er det et bruttotal. De ekstra indbetalinger og kontingenter går til flere programmer 

osv.  

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub):  Der er et lille overskud? Hvad forventer man på den længere 

bane? Er det noget, vi kan tjene penge på? 

Susanne Thorsen (HB): Ja, det skulle på sigt gerne give et overskud. 

Per Rasmussen (Skelskør Roklub): Jeg kan ikke finde budgetterne 2024 på hjemmesiden? Kunne 

ønske mig lidt mere materiale. Har vi adgang til det? Der er et eller andet der ikke stemmer. 

Susanne Thorsen (HB): Det er på hjemmesiden. Det har jeg tjekket meget omhyggeligt. Fremover 

vil budgetterne komme på hjemmesiden sammen med regnskaberne.  

 

5. Fastlæggelse af kontingent for 2024 (Bilag 1) 

Susanne Thorsen (HB) fremlægger forslag til kontingent (se bilag).  

Det er forslag om uændret kontingent, bortset fra indførelse af en ny kollektiv transportforsikring 

til 2 kr. pr. medlem pr. år. 

Kommentarer: 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub):  Hvad dækker transportforsikringen? 
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Susanne Thorsen (HB): Materiel og både på trailer med 900.000 kr. pr skade. 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub):  Vi har vores egen og skal være sikker på, hvad den kollektive 

forsikring dækker. 

Susanne Thorsen (HB): Få policen hos Bent. Vi tror, I kan spare mange penge. 

Niels Iversen (Aarhus Roklub): Jeg er lidt forvirret. Henvendte mig til sekretariatet i oktober, da jeg 

kiggede på transportforsikring, og henvendte mig også til selve forsikringsselskabet. Det var First, 

der var leverandør. Jeg fik policen tilsendt fra Bent. Det er den samme tekst og den samme 

formulering, som der står på First, som der henvises til nu. Den forsikring som hjemmesiden 

henviste til så godt ud. Sammenligner med Alm. Brand. Egå Rosport henvender sig så til Alm. 

Brand og vil have x-antal både med. Jeg henviser til hjemmesiden, at den er billigere. Den 

tilbagemelding jeg får er, at det er en årlig sum. Altså bruges 600.000 tusind, så er der kun 300.000 

tilbage. Er det ikke en underforsikring? Bent ville undersøge nærmere, og jeg får en mail fra Bent, 

at det er 900.000 pr trailer. Jeg vil gerne være med til en fælles kollektiv forsikring, men jeg vil 

gerne have sikkerhed. 

Susanne Thorsen (HB): Jeg kender også godt historien. Vi er ikke ude på at skabe misforståelse. Vi 

er ude efter en god forsikring. 

Niels Iversen (Aarhus Roklub): Stik lige en finger i jorden og find ud af, hvad behovet er. Flere 

klubber må være underforsikret, hvis det er 900.000? Hadsund kører med en forsikringssum på 2 

mio. Prøv at stikke en finger i jorden.  

Susanne Thorsen (HB):  Det skal selvfølgelig undersøges, om det er nok med de 900.000 kr. 

Kenneth Drexel (Nordslesvigsk Roklub): Vi har en klubtrailer med plads til 4 både. Det er også oppe 

over de 900.000 kr. Konservativt estimeret er det 3 mio. for kaproningsbåde. Vi laver tit 

fællestransport. Følger bådene traileren, selvom det ikke er en klubbåd? Hvad hvis man kører med 

tyske både? Jeg er bange for en underdækning. 

Kurt Blasen (Nivå Roklub): Er det pr. båd? Eller pr. trailer? Eller pr. skade?  

Susanne Thorsen (HB): Det er pr. skade. 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub): Vi kommer ikke til at gå ind i det her. Vi har både, der er meget 

mere værd end 900.000. Det er ikke godt nok til os. Initiativet er dog prisværdigt. Note: Hvis 

bådene ikke er totalskadet, skal de udbedres i Danmark, og så får Jørgen Andersen rigtig travlt. 

Jan Noe (Jels Roklub): Vi fik en kopi af policen, da vi selv tegnede. Det var rigtig rart. Vi vil gerne se 

policen her også. 

Jesper Skavin (Skovshoved Roklub): Jeg savner relationen til DIFs forsikring? Hvordan kan man 

som roer have glæde af DIFs forsikringer?  
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Bent Jørgensen (Sekretariatsleder): Alle klubber under DFfR er automatisk dækket af Idrættens 

Kollektive forsikringer via DIF. Der er dog ingen transportforsikring inkluderet i dem.  

Niels Iversen (Aarhus Roklub):Jeg indstiller til, at man lige stikker fingeren i jorden. 

Susanne Thorsen (HB): Forsikringen ER tegnet, da vi ikke turde stå uden forsikring. Grunden til at 

vi nu laver en opkrævning via kontingent er, at præmien steg rigtig meget. 

Hanne Solberg (Rungsted Roklub): Både der er 8 -10 år gamle, er de også forsikret? 

Kenneth Drexel (Nordslesvigsk Roklub): Indenfor de første 5 år får man nyværdi for bådene. 

Herefter er det tidsværdi. Når båden er 10 år gammel, er det mere brugsværdi. Bliver bådene rigtig 

gamle, er de ikke rigtig noget værd mere. Vi er kaskoforsikret med de fleste af vores både og har 

en liste med tidsværdi.  

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Vi er ca. 15.000 medlemmer i forbundet. Mon ikke der er 

nogen, der har noget viden der. Keld fra Tolo? Kan vi ikke få nogen af dem til at undersøge?  

Kasper Stensgaard (Aarhus Studenter Roklub): Man kan selv forsikre udover de 900.000 tusind. Så 

har man blot en grundforsikring. 

Bent Jørgensen (Sekretariatsleder): Vi er klar over, at det ikke dækker kaproningsklubberne og 

deres meget dyre både. Vi trækker allerede på de kræfter, der er. Der vil være et stort antal 

klubber, som ikke har en forsikring, hvor denne kollektive forsikring kommer til gavn. Der står 

præcis på hjemmesiden, hvor stor forsikringssummen er – kr. 900.000 pr. skade. Det er skader, der 

sker under transport. Det er en bred transportforsikring, som kan komme mange til gode. Jeg har 

været i dialog med mange forsikringsselskaber. Kom endelig med et forsikringsforslag, hvis man 

kender nogen, der kan tilbyde noget bedre, så ser jeg gerne på det. Hvis kaproningsklubber skal 

fuldt dækkes, bliver det en meget dyr forsikring.  

Kenneth Drexel (Nordslesvigsk Roklub): Vi har 150 aktive medlemmer. Har lige regnet på det. For 

os vil det være en god forretning. Vi kan tage nogen af bådene ud af den dyre forsikring. 

Afstemning: Forslaget om kontingent vedtaget som fremlagt. 

6. Behandling af indkomne forslag 

Vedtægtsændring vedr. eRoningsmedlemmer (Bilag 2) 

Bent Jørgensen (Sekretariatsleder) fremlægger forslaget.  

Kommentarer til forslaget: 

Eske Christiansen (Aarhus Studenter Roklub): Hvordan er de her medlemmers rettigheder sikret? 

Er der et problem rent juridisk? Er der nogle regler, vi ikke overholder? 
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Bent Jørgensen (Sekretariatsleder): De har rettigheder. De er sikret én stemme. De har en 

demokratisk rettighed. Det er krav fra DIF, at de skal kunne være repræsenteret på 

generalforsamlingen.  

Afstemning: Forslaget er vedtaget. 

 

 

Forslag til ændring i kaproningsreglementets Regulativ for Danmarksmesterskaber stk. 3. 
a. Løbsrækkefølge for DIF-godkendte Danmarksmesterskaber (Bilag 3) 

Bo Kaliszan (HB) fremlægger forslaget. 

 

Kommentarer til forslaget: 

Mikael Espersen (Bagsværd Roklub): Tror ikke man kan sige nej til det her. Men kig lidt fremad og 

bring det op på KU-seminar til i efteråret. Gør det en lille smule bedre. 

Bo Kaliszan (HB): Det var diskuteret, men forslaget var ikke klar. Så derfor er det nu en proces, der 

skal tages stilling til. 

Peter Weile (Coastaludvalget): Hvis man er vidende om noget, så del viden i stedet for at bede HB 

om det. Tag ansvar.  

Johnny Rusbjerg (Odense Roklub): Vi er kommet med et forslag, men det er ikke blevet taget til 

efterretning. Her laver man måske en begrænsning i deltagelse. 

Bo Kaliszan (HB): Ja, 8-løbene ligger efter hinanden og det kan måske være en begrænsning for 

nogle klubber, der kun har én 8’er, hvis løbene er lige efter hinanden.  Vi, som klubber, skal være 

bedre til at låne fx både til hinanden. 8’erne er derude. 

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Vi har faktisk kun én 8’er pr. 6. klub. Vi ror kun 1000 m, og 

det ville være mændene, der ville få båden til DM. Hvis klubberne skal deles om båden vil der 

komme forsinkelser, og så bliver der lavet om på løbene. Jo flere 8’er-løb, jo flere vil risikere ikke 

at komme til start.  

Bo Kaliszan (HB): Det er ikke det, vi stemmer om. Placeringen af 8’ere ligger et andet sted. Det vi 

skal stemme om her er, om vi kan godkende, at vi indplacerer W8+ i DM løb. 

Flemming Gaur (Dommerudvalg): W8+ blev roet i starten af løbene i 2023 og dermed lå 8’er-løbene 

langt fra hinanden. 

Dirigent: Vi tager stilling til, hvor vi placerer den i 2024.  
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Bo Kaliszan (HB): at vi får 8’eren ind i pakken af løb og dermed placeret den midlertidig i 2024.  

Afstemning: Forslaget om indplacering af W8+ i DM 2024 er vedtaget. 

Desuden pålægges det HB at debattere den fremadrettede placering og komme med forslag til 

næste års HGF.  

 

 

 

7. Valg af økonomiansvarlig (2år) 

Dirigent: Der er kommet en kandidat. Gert Kuhn Iversen – Sorø Roklub. 

Gert Kuhn Iversen (Sorø Roklub): Jeg har en økonomisk baggrund. Jeg har været i rosporten de 

sidste 20 år. Arbejdet i Udenrigsministeriet de sidste 17 år med bl.a. Ukiraine-fonden. Nu er jeg 

afdelingsleder i regnskabsafdelingen i VKST. Mit fokus vil være på bredden og ikke kun eliten. 

Valgt.  

 

8. Valg af medlemmer til HB (2år) 

Bo Kaliszan, Roskilde Roklub - valgt 

Lotte Madsen, Holte Roklub - valgt 

Jakob Mortensen, Holstebro Roklub - valgt  

 

9. Valg af suppleanter til bestyrelsen (1år) 

1. suppleant Niels Iversen (Aarhus Roklub) - valgt 

2. suppleant Peter Froskov (Ishøj Roklub) - valgt 

 

10. Valg af statsautoriseret revisor 

Ernst & Young - valgt 

 

11. Valg af 1 medlem og 2 suppleanter til Ordens- og Amatørudvalget 

Ove Pedersen (Roskilde Roklub) - valgt (2024 – 2027) 
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1. suppleant Per Paludan (Roskilde Roklub) – valgt (2024 – 2025) 

2. suppleant Karen Leth Jensen (DSR) – valgt (2024 – 2025) 

 

12. Eventuelt 

Ninna Larsen (Svendborg Roklub): Sidst der blev datoen for HGF pludselig ændret. Jeg følger ellers 

med på hjemmesiden, og det plejer at være midt i marts. I må ikke flytte datoen nu. 

Conny Sørensen (HB): Vi kunne ikke få stedet her, derfor blev det flyttet sidste år. Vi meldte det ud 

inden frist. Vi HAR bestilt stedet til næste år. Så datoen ændres ikke til næste år. 

Maria Aas (Sønderjysk Regattaforening): Beach Sprint regatta reklame. Vi er mange små klubber i 

Sønderjylland. Der er også en coastalregatta i Tyskland på plakaten. Der er også plakat fra 

Haderslevregattaen. Find vejen til Haderslev. 

Lise Pedersen (Tur- og motionsudvalg): Tur-udvalget har en lille plakat om de udstationerede 

både. Vi skal lave et stort arrangement som kan samle ALLE roere. Inden sommerferien i år vil vi 

komme ud med, hvad det er. Århus / Kalundborg bliver der, hvor man mødes. 

Eske Christiansen (Aarhus Studenter Roklub):  Opfordring til HB og sekretariat om understøtning 

til de klubber, som har nye roere i 20’erne og opefter. Vi eftersøger materialer og hjælp.  

Hvorfor er det, at vi ikke nationalt kan blive enige om svømmeprøver? 

Sibenik-Rowing: Roning i Kroatien. Gå ind på hjemmesiden og se de spændende muligheder der 

er for at ro mange steder.  

Michael Duncan (Ishøj Roklub): Sejl Sikkert instruktør: Der er ca. 3000 henvendelser om året, hvor 

det er liiige ved at gå galt. Der er sponsoreret penge til at Michael og Jørgen Grastrup kan komme 

rundt i klubber og snakke om sikkerhed. Sikkerhedskursus hvert 4 – 5 år. Det er målet. 

 

Næste års HGF bliver d. 8/3 2025. 

 

Formanden Conny Sørensen takkede for en god generalforsamling.  

Dirigenten takker for god ro og orden. 

 



Beretning HGF 2024 
Kære roere, delegerede, udvalgsmedlemmer, ansa1e, samarbejdspartnere og gæster. 
 
Velkommen 9l årets HGF – det er dejligt at se jer alle.  HB glæder sig 9l denne begivenhed, hvor vi 
alle får mulighed for at mødes fysisk, hvad enten vi dyrker mo9onsroning, kaproning, 
indendørsroning eller slet ikke får roet fordi, det frivillige arbejde fylder meget. For HB er det en 
vig9g dag, hvor vi sammen med jer, der har valgt os, kan drøEe udvikling af dansk roning gennem 
formiddagens Workshops, over kaffen i pauserne og fra talerstolen. 
 
Sammen skal vi være med 9l at sæ1e regning for rosporten i alle dens afskygninger gennem god og 
posi9v dialog med jer, som giver input 9l HBs arbejde for det næste år. 
 
Vejrudfordringer 
2023 har på mange måder været et anderledes år og det har fulgt os helt ind i 2024.  Vejret har i 
den grad påvirket vores sport.  Vi har haE tørke over sommeren, som nogle steder har betydet, at 
det kunne være vanskeligt at ro og lægge både 9l land.  I eEeråret og vinteren har vi haE storme og 
regn, som langt har overgået vores fores9llinger om dårligt vejr, og hvad vi 9dligere har oplevet. 
 
I oktober 2023 blev de syd-østvendte kyster ramt af den værste stormflod i 119 år.  Mange vil 
sikkert kunne huske billeder i medierne – særlig TV af oversvømmede huse, huse der forsvandt i 
vandmasserne og større både og sejlbåde, der blev kastet langt op på land. Blandt nogle af disse 
huse var vores roklubber, som typisk ligger tæt på vandkanten/havnekanten. På facebook kunne vi 
følge med i klubhuse, hvor man gik i vand 9l langt op ad benene, inventar sejlede rundt, træer var 
gået gennem taget, både presset gennem vægge og lignende.  For nogle klubber har det næsten 
taget livet af klubben. Og ikke nok med en første storm i eEeråret 2023, så gentog det sig i januar 
og februar 2024, så nogle blev ramt 2 og 3 gange. Her i 2024 har også søklubber være ramt af 
s9gende vandstand fra søer og åer, som har oversvømmet klubhuse.  
 
Heldigvis har stormrådet dækket nogle af skaderne, men ikke alt. Sekretariatets medarbejdere har 
forsøgt med råd og vejledning. Vi gør hvad vi kan, men har desværre ikke en pose penge at delte 
ud af. Noget af det, der så glæder os allermest er, at se, hvordan dansk roning står sammen, når 
det er værst. Flere klubber store som små, har sendt materiel/både 9l de hårdest ramte klubber, så 
de nu trods alt har både at ro i, når sæsonnem starter.  Tak for det sammenhold og tak 9l de 
generøse klubber! 
 
Særlige begivenheder i 2023 
2023 har også været et år, hvor vi har haE medvind på robanerne.  

• I sommeren 2023 fik vi 9ldelt 4 officielle DIF DM medaljer i Coastal 9l CW2x, CMix 2X, 
CM2x, CM1x, som blev uddelt for første gang ved DM ugen i Ålborg, hvor roning deltog 
med Coastal. 

• I eEeråret 2023 meddelte Olympisk Kommitee, at Roning har fået disciplinen Beach Sprint 
på det olympiske program med 3 medaljer CM1x, CW1x, Cmix2x, der første gang skal 
uddeles ved OL i LA i 2028. 

• I eEeråret 2023 fik vi godkendt Coastal som selvstændig disciplin eEer, at alle klubber i de 
seneste år i medlemsregistreringen 9l DIF har opgjort, hvor mange Coastal roere klubben 



har. Dermed kunne vi i vores ansøgning dokumentere, at Coastal har alt det, der skal 9l for 
at være selvstændig ak9vitet bl.a. mere end 1000 roere fra mindst 10 klubber, der dyrker 
coastal, vi har uddannelse, mesterskaber na9onalt og interna9onalt m.m. 

• I sommeren 2023 fik vi også 9ldelt officielle DIF DM medalje 9l W8+ fordi, vi nu kunne 
dokumentere at 9lstrækkelig mange s9ller op i bådtypen 9l vores DM.  Sam9dig fik vi lavet 
en ny vandrepokal med HKH Prinsesse Benediktes monogram med to årer 9l W8+ løbet - 
de1e er en pendant 9l M8+ hvor prinsessens far Kong Frederik d. 9 har en vandrepokal. 

 
Organisa?on 
Vi i HB er valgt af jer klubber 9l at sikre, at vores sport trives og udvikles.  Det kan vi kun gøre ved 
at have et sekretariat med dedikerede medarbejdere, der er klar med råd, vejledning og nye 9ltag 
samt alle de frivillige, der gennem vores udvalg gør en stor indsats for at lave ak9viteter for klubber 
og deres medlemmer. 
 
De seneste 3 år har vi i februar måned samlet vores udvalg 9l et seminar, hvor vi over et døgn 
kunne tale strategier, handleplaner og ak9viteter for den kommende sæson. De første seminarer 
var drøEelse af strategi og mål, men i år var vi på mere opera9onel niveau. Det er vores indtryk, at 
udvalgene havde rig9g meget gavn af at tale med hinanden i mindre grupper. Det har vi taget 9l os, 
så vi fremover planlægger eEer en blanding af informa9on fra HB/sekretariat og snak i mindre 
grupper. På seminaret deltog 27 personer, som var HB og maks. to fra hver af de 12 udvalg. Tak 9l 
de ildsjæle, der brugte et døgn på at samles 9l erfaringsudveksling og inspira9on – det ki1er os 
bedre sammen. 
 
Vi ved fra os selv og andre specialforbund, at det er et s9gende problem at finde frivillige, der vil 
binde sig 9l for meget og i for lang 9d. Derfor forsøger flere og flere sig med at få frivillige 9l en 
afgrænset opgave i både 9d og indsats. Måske skal vi også den vej, så vi etablere en del af vores 
ak9viteter i projektgrupper, hvis eneste opgave er at løse én konkret opgave. Vi ved at nogle udvalg 
allerede tænker den vej. 
 
Strategier: 
På de seneste HGF har vi talt DFfR strategi og vores overordnede mål om at blive flere roere og 
fastholde de vi har.  Det er stadig vores strategi, men det går ikke helt så hur9gt, som vi kunne 
tænke os. 
 
Fak9sk har vi flere forskellige strategier og det kan være temmelig forvirrende.  
Så ud over vores overordnede DFfR strategi, som skal kunne favne det hele, så skal vi også i vores 
samarbejde med DIF og Team Danmark underliggende strategier, som skal opfyldes for at opnå 
stø1emidler.   
 
Med DIF har vi en strategiaEale, der definerer de mål og ak9viteter, vi skal udføre for hele 9den at 
udvikle os som sport på både bredde siden, uddannelse og talentudvikling og for både unge og 
voksne. Denne aEale danner grundlag for at få andel i kulturministeriets 9lskud (lo1omidlerne). 
 
Med Team Danmark vi har en Elitestrategi og en Talentudviklingsstrategi, som skal udvikle vores 
dyg9gste roere 9l verdensklasse atleter og som sammen med en Masterplan over for Team 



Danmark dokumenterer, at vores talent- og elitearbejde er på re1e kurs 9l, at TD tror på, at vi kan 
skabe verdensklasse atleter. 
 
Miljø og adgang ?l naturen 
Som nævnt indledningsvis er vejret et s9gende problem for vores klubber.   
Også den store byggeak9vitet, der de senere år har præget havne i danske byer, kan give os 
problemer.  
Flere og flere steder bygges der ud i vandet, så roklubber får begrænset deres adgang 9l klubben 
og rovandet.   
Også den s9gende interesse for tangfarme og lignende etableret tæt på land, kan give 
udfordringer.  
Når vi hører om disse projekter er det vig9gt, at vi er med fra starten, så der tages hensyn 9l 
rosporten. Sekretariatets ansa1e 9l faciliteter og miljø, har erfaringer og kan give god sparring 9l 
jer. Det er også vig9gt, at vi får roere med i de foraer, der involveres i den slags projekter.  
FriluEsrådet er oEe høringspart.   
Formanden for vores miljøudvalg forsøger at få lavet en oversigt over de roere, der sidder i lokale 
foreninger i FriluEsrådet, så kontakt endelig Birgi1e Hammeleff, hvis I har roere, der er med i 
lokaludvalg.  
På det kommende årsmøde i FriluEsrådet forsøger vi, at få valgt Hother Henings ind på en 
permanent bestyrelsespost i FriluEsrådet p.t. sidder han i bestyrelsen på en suppleantpost. 
I København er vi gennem formanden i DSR ak9ve i Den blå gruppe i København, som omfa1er alle 
forbund, der har ak9viteter i eller på vandet i København. Det har være 9l stor gavn, for os, at der 
er en samlet en stor gruppe af bruger af havnen, der kan presse på og få de for os rig9ge 
beslutninger på forandringer. Sammen med Sejl og DKF er vi med i de Blå Ambassadører og 
gennem vores medarbejdere på sekretariatet, der varetager miljø og faciliteter, kan vi påvirke 
Havplaner m.m. 
Det er af stor betydning, at I klubber informerer sekretariatet, når der sker forandringer i jeres 
område, der påvirker vores sport – så kan de rådgive, mens der stadig er mulighed for påvirkning.  
 
DFfR har i flere år været Grønt Forbund.  Det får nu en ny status således, at vi skal cer9ficeres 9l at 
være Grønt Forbund med særlig interesse for idræ1ens klima- og miljøaEryk. De forbund med 
denne cer9ficering skal gå fores i bæredyg9ghedsarbejdet.   
Vi har indsendt en ansøgning om cer9ficering 1/3-2024 - i første omgang med fokus på vores CO2 
aEryk ved transport og ved deltagelse i netværket de Blå Ambassadører. De Blå Ambassadører skal 
arbejde for bedre og grønnere faciliteter, mere bæredyg9ghed i klubberne samt for en renere blå 
natur.  Det er et samarbejde mellem Sejl, Kano & Kajak samt Roning. I DFfR vil vi etablere en særlig 
miljøpris, som i 2024 bliver med en vandsparekampagne. De1e kommer der mere informa9on om 
fra vores miljømedarbejdere og miljøudvalget. 
 
Ak?viteter i 2023 
Dansk Roning har gennem de senere år udviklet sig 9l at have flere ben at stå på.  Det betyder, at vi 
nu har 9lbud om flere ak9vitetstyper for jer klubber og jeres medlemmer. 
 
Indoor /ergometer roningen har for alvor taget fart de sidste par år.  Der er blevet udarbejdet 
træningsprogrammer 9l mange forskellige målgrupper og med flere forskellige formål.  



Dyg9ge instruktører står klar på skærmene i mange klubber 9l at give super vejledning og guidning 
9l den gode og rig9ge træning.  Instruktørerne har også bragt flere af vores bedste roere med på 
skærmen og hvem vil ikke gerne trænes af en landsholdsroer.  
Der har også være gennemført konkurrencer hvor det er muligt at deltage fra egen klubs lokaler 
eller hjemmefra hvis man har et roergometer.  Det har givet liv og godt humør i klubberne og for 
de, der har nørdede spørgsmål, er der mulighed for dialog på face book.  
Vi har i 2023 fået 3xx nye medlemmer, som er individuelle medlemmer i forbundet eEer de nye 
vedtægtsbestemmelser, vi vedtog sidste år.  Vi håber, at de møder så mange passionerede roere på 
skærmen, at de får lyst 9l at komme 9l en roklub for et fuldt medlemskab med mulighed for at 
komme på vandet. 
 
Turroningen har igen i år budt på fantas9ske ture rundt omkring i Danmark herunder Danmark 
Dejligst i det Sydfynske øhav.  
De to både, der ligger i Dalsland i Sverige har været så populære at udlejningen for sæsonen 2024 
blev udsolgt ganske hur9gt.  
Mo9onsturneringen melder, at de i 2023 har haE deltagelse af 39 klubber og 4.069 roere. Der er et 
fald på ca. 17 % i deltagerantallet men det er da stadig fantas9sk at 1/4 af vores medlemmer har 
deltaget i turneringen. 
 
Coastalroning er ved for alvor at slå sig fast i daglig roning rundt om i vores klubber og ses også 
som deltagere sammen med inriggere 9l ture, langture og langdistance kaproninger.   
Coastal udvalget har sammen med klubber arrangeret Coastal DM gennem flere år og har 
oparbejdet en stor eksper9se. Det er vig9gt, at udvalget og klubber sammen får lavet nogle 
procedurer, da coastal ikke på samme måde som kortbane har rega1aforeninger rundt omkring i 
Danmark 9l at arrangere kaproninger.  
De Coastal Camps, som udvalget laver sammen med klubber, er med 9l at udbrede erfaring med 
coastal på tværs af klubber.  
Kolding Roklub har etableret et Coastalcenter med ansat træner, hvor bl.a. en del af en trænerløn 
er betalt af kommunen. Det, at der er en træner 9l at tage imod bl.a. nye roere, har betydet, at der 
i klubben er kommet flere nye og yngre medlemmer.   
Det er et koncept, vi burde kunne udbrede 9l andre steder i Danmark, hvor kommunen er villig 9l a 
bidrage med 9lskud 9l trænerlønninger.  Særlig de kommuner, der er idrætskommuner, burde være 
interesseret i at give et 9lskud 9l en træner for roklubberne har jo alle faciliteter, der skal 9l.   
 
Disciplinen Bech Sprint, der nu bliver olympisk fra 2028, har været vanskelig at få sparket i gang.  
En lille håndfuld klubber har forsøgt sig, og der har været gennemført nogle få rega1aer – nogle er 
desværre også blevet aflyst.  
For at få koncentreret fokus på opbygning af interessen for Beach Sprinthar HB sammen med 
Coastaludvalget beslu1e, at nedsæ1e en lille arbejdsgruppe, der bl.a. ser på, hvor er der egnede 
strande, hvor kan vi få en træningsbane, hvordan får vi uddannet instruktører og hvordan får vi 
roere gjort interesseret.  
Gruppen består af Me1e Dyrlund, Torben Klausen og Ulla Eriksen og HB kontakten er Conny 
Sørensen. Gruppen har arbejdet siden eEeråret 2023 og har i samarbejde med bl.a. Haderslev 
rega1aen fået en rega1a stablet på benene og det bliver med stor hjælp fra tyske roere fra 



Flensborg som også deltager i rega1aen. Vi håber, at I har besøgt Beach Sprint standen her på HGF 
og har fået interesse for at prøve i jeres klub. 
 
For Ungdom blev der i 2022 etableret et ungdomsudvalg, som sammen med medarbejder på 
sekretariatet skal sikre, at der etableres ak9viteter, der fremmer ungdomsroning i vores klubber og 
arbejder for, at der er ungdomstrænere, som tager sig af de unge i klubberne.  De1e arbejde har 
manglet i flere år og vi håber, at det nu kommer i gang, da det også er en del af vores fødekæde 9l 
eliten.  
 
Kaproning i outriggede både er forankret i vores kaproningsudvalg, masterudvalg, paraudvalg samt 
vores landshold i DRC. 
 
Masterudvalget har vokset sig stor siden Danmark i 2016 aooldt World Rowing Master Rega1a og 
havde som mål, at få flere 9l at ro masterroning.  Det skete og vores masterroere har være verden 
rundt 9l de årlige Masters rega1aer.   
I år var det i Sydafrika og det sa1e lidt begrænsning for antal deltagere fra Danmark, men 9l 
gengæld gennemførte Danmark med stor succes Nordic Master på Bagsværd Sø med deltagelse fra 
Norge, England, Tyskland og Bal9c landene.  
Årets Mastercamp, som har været meget populær, fik i 2023 ikke helt så mange deltagere som 
9dligere, men havde en god camp med træning og teknik.  
Som noget nyt vil der i 2024 være 8+ løb i O1erligaen og denne organisa9on er 9lkny1et 
Masterudvalget.  
 
Paraudvalget er under opbygning, men det har alligevel været muligt, at få en pararoer Karina 
Lauridsen i 1x gjort klar 9l i foråret 2024 at forsøge en kvalifika9on 9l OL i Paris.  
 
Kaproningsudvalget har fået nye medlemmer i udvalget i forbindelse med formandsskiEet i eEer 
KU seminaret i november 2023. For at få en bedre og hur9gere kommunika9on med 
kaproningsklubberne, har udvalget etableret Danmarksåren, som kan 9lgås fra KU siden DFfRs 
hjemmeside. Her lægges alle informa9oner om udtagelseskriterier, ak9viteter, referater fra møder  
m.m.  
Der blev i 2023 s9llet skarpere krav 9l udtagelser for Juniorer og U23 roere. hvilket betød færre 
både fra Danmark. Ved U23 VM tog Rasmus Lind, Sorø bronze og ved U23 EM blev det ligeledes 9l 
bronze 9l BLW2x Zoe Dickson, DSR og Kris9ne Søndergaard Kvik.   
Ved Bal9c Cup blev det 9l Guld 9l JW2x Mejse Østergaard, Ringsted og Nanna Bradram, Bagsværd 
samt Bronze 9l JM4- fra Holstebro.  
Ved Coupe de la Jeunesse Guld 9l JW2x Caroline Terkelsen, LDR og Frida Werner Roskilde og 9l NM 
blev det 9l 4 guld, 5 sølv og 1 bronze. 
 
I DRC har sportschef Thor Juul Kristensen nu haE 2 år på posten i en OL sæson, hvor der kun er 3 år 
mellem OL i Tokyo og det kommende OL i Paris i 2024.  
I 2023 tog Sverri Nielsen i M1X sølv ved alle 3 World Cup og kvalificerede sig 9l Paris ved VM i 
Beograd.  Ved forårets kvalifika9onsrega1aer forsøges det at kvalificere flere både – der s9ller ialt 
7 både op 9l kvalifika9on i foråret 2024. 



DRC har i 2023 justeret i organisa9onen omkring kraEcentre og har etableret et Talentcenter Øst 
og Vest, som samler kraEcentrene under de to talentcentre.  Sam9dig er der under KCK etableret 
et pipeline projekt med roere i højst prioriterede U23 landsholdsprojekter. 
 
Dommerudvalget har haE god succes med at få uddannet dommere, så Danmark kan s9lle med 
interna9onale dommere af begge køn, hvilket WR lægger stor vægt på i udvælgelse af dommere. 
De danske dommere har deltaget i nordisk dommerseminar og er i øvrigt meget velanset i 
interna9onal roning.  
 
Uddannelse har i 2023 været under forandring og al undervisning er nu samlet under 
uddannelseskoordineringsudvalget.  Dermed kan alle kræEer samles om at sikre gode undervisere, 
uddannelsesmaterialer og et kursusprogram 9lpasset eEerspørgslen. 
 
Sikkerhedsudvalget arbejder med Safety Code som WR forventer, at alle medlemsforbund 
implementerer og kan leve op 9l. I 2023 har udvalget udsendt spørgeskemaer 9l alle klubber, som 
vi håber, at I alle har brugt lidt 9d på at besvare således, at udvalget for et super godt materiale og 
jeres forventninger 9l sikkerhed, at arbejde videre med. 
 
Frem?den 
Roning både na9onalt og interna9onalt står i dag på et langt bredere fundament end for bare 10 år 
siden, hvor der væsentligst var inrigger og outrigger roning.   
I dag hvor vi har Coastal og Indoor, er der i den grad åbnet for nye muligheder, som vi slet ikke har 
udny1et 9l fulde.  Det er dog også vig9gt, at vi tager det i det tempo som vi kan magte.  
Indoor roning og alle ak9viteterne via ne1et er drevet af ansa1e i samarbejde med ildsjæle i 
ergometerudvalget, skal vi sikre skaber endnu mere ak9vitet i klubber over hele landet og på de 
sociale medier.   
Coastalroning skal fortsæ1e med at vokse og skabe spændende ak9viteter måske også steder hvor 
der i dag ikke ligger en roklub fordi vandet er for voldsomt. 
 For år 9lbage blev det første Coastalcenter etableret i Thorsmind og nu et i Kolding med en ansat 
en træner i samarbejd med Kolding Kommune. Det skal vi også have mere af.   
Inriggerroning appellerer 9l det voksne segment, der gerne vil have mo9on, frisk luE og ud i 
naturen på korte eller længere ture. Vi burde med den bølge, der opstod under coronaen få endnu 
flere ud i bådene på oplevelsesture.  
Outrigger roning er det vi er mest kendt for og forhåbentlig kan vi med den nye struktur i 2023 få 
samlet kræEerne so vi får mere for pengene og igen kan få en ansat talentkoordinator. 
 
Vi skal også huske, at når vi byder nye roere ind i vores sport, må vi ikke sæ1e for mange 
begrænsninger, inden de kommer ud at ro, så forsvinder de hur9gt igen.   
Kan vi ikke kan få nye medlemmer hur9gt på vandet 9l en god oplevelse og få dem hur9gere 
igennem frigivelse - Fast track 9l roning uden at gå på kompromis med sikkerhed.  
Er det nødvendigt, at medlemmer der kommer og gerne vil prøve coastalbåde eller outrigger, at de 
først skal frigives i en inrigger. Skal man, hvis man helst vil ro ergometer først frigives i en inrigger 
på vand? 
Vi skal virkelig tænke over, hvordan vi tager imod nye medlemmer, som vi kæmper for at få ind i 
klubberne og bruger meget 9d på i vores frigivelsesprogram.  



Kan vi få en aflønnet instruktør f.x. en ung studerende, der gerne vil tjene 9l studierne. 
Kan vi ikke finde en vej 9l økonomisk stø1e fra kommunerne, som måske er en idrætskommune 
eller bare en kommune, der gerne vil have gode idræts9lbud 9l deres borgere.   
Er der noget vi kan gøre i vores undervisning eller andet, der kan hjælpe 9l med, at vi kan få nye 
medlemmer hur9gt genne instruk9on. 
 
Roning er en fantas9sk sport, som giver få skader hvis man træner korrekt, kan startes i alle 
aldersklasser, man bliver ikke for gammel og når balancen svigter 9l at gå på vandet, har vi 
roergometer og i klubhusene et fantas9sk fællesskab. 
SÅ det er underligt, at vi har stået s9lle på et medlemstal på ca. 15.000 medlemmer i mere end 50 
år.   
Det må være noget vi gør forkert – noget vi skal gøre anderledes – noget vi skal være opmærksom 
på.  
Håber vi får en god debat og en god dag her på vores HGF. 
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DIF tilskud 3.210 3.211 -1

Kulturstyrelsen, 
§44 tilskud 

35 15 20

Kontingenter 
inkl. 
forsikringsafgift 

1.561 1.625 -64

eRonings
kontingenter

169 0 169

Sædegebyr 74 60 14

EUROW 50 50 0
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indtægter

163 100 63
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Tkr. Realiseret 
2023

Budget
2023

Afvigelse

Mesterskaber 779 1.127 348

Ungdomsaktiviteter 174 159 -15

Voksenaktiviteter 189 62 -127

Internationale aktiviteter 181 162 -19

Faciliteter, miljø, sikkerhed 58 83 25

Pararoning 10 10 0

Regattaudvalg 1 8 7

Uddannelsesaktiviteter 63 75 12

Forbundsaktiviteter, DFfR 373 367 -6

Udviklingsaktiviteter 67 50 -17

Sekretariatsdrift 3.401 3.375 -26

Organisatoriske aktiviteter 77 115 38

Aktiviteter i alt 5.373 5.593 220

Årets resultat
-111 -532 421
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- kaproning, ungdom og kortbane 779 -669 1.448

- bredde og Skole OL 174 -40 214

- kaproning langdist 18 0 18

coastal 25 -22 47

- langtursroning -27 -135 108

- ergometer/indoor/master* 161 -210 371

- master 11 -11 22

- Alle kurser og uddannelse 63 -665 728

*dækker både delt. betaling på 160tkr og tilskud fra Modest Sport 50tkr

Aktivitetsudvalg m/deltagerbetaling



Tkr. Pr. 31/12-2023

Hus 2.751

Likvider 1.624

Eurow* 125

Tilgodehavender 1.624

Aktiver ialt 6.124

Gæld -2.223

Hensættelser 
u/egenkapital -576

Egenkapital 3.900

Formue, DFfR

45%

27%

2%

26%
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Tilgodehavender

*Egenkapital Eurow 929 tkr



Løn og lønomkostninger 2.645.000 2.744.885

Konkurrencer, træningslejre og 
sparring

2.700.000 3.410.134

Talentudvikling 100.000 241.585

Elitecenter, drift 309.000 407.210

Kraft- og talentcentre 580.000 687.887

Træner/lederuddannelse 38.000 4.198

Direkte støtte til fysioterapi 137.000 176.308

Udstyr 120.000 572.355

Projekter 80.000 82.131

Medrejsende fysioterapeuter 291.000 289.405

Kirkbi bevilling, støtte til 
elitesportsfolk

1.730.320 1.730.320

Direkte støtte til elitesportsfolk 800.000 768.725

Direkte støtte, sponsormidler 0 25.000

Særbevillinger Team Danmark 1.486.410 0

Særbevillinger DIF 160.000 0

Note 14, Tilskud Team Danmark, note uden henvisning
Punkt 3



Renter og udbytte 65 33

Kursregulering 31/12 60 -412

- administration og gebyrer -5 -2
Poul Madsen -1 -1

Uddelinger -21 -7

2.716 2.616

718 716

Fonden til Rosportens Fremme



Forelæggelse af budget for 2024 og 2025
v/ Susanne Thorsen

kun til orientering

Punkt 4



DIF tilskud 3.211 3.210 3.466 3.466

Kulturstyrelsen §44 tilskud 15 35 30 30

Kontingenter inkl. forsikringsafgift 1.625 1.561 1.592 1.600

eRoningskontingenter 0 169 205 250

Sædegebyr 60 74 60 60

Udbytte Eurow 50 50 50 50

Andre indtægter 100 163 125 125

Omkostninger præsenteres på næste slide

Forelæggelse af budget, indtægter



KU 1.127 779 910 800

Ungdom 159 174 231 250

LDKU 28 17 28 30

Coastal 45 25 48 60

Langture 11 -26 -33 -30

Ergometer -33 161 193 250

Mastersudvalg 11 11 12 12

Internationalt 77 114 86 90

Dommerudvalg 85 67 85 85

Miljøudvalg 20 3 22 20

Samarbejde DFfR-DKF-SEJL 50 52 50 50

Sikkerhedsudvalg 13 3 13 13

Para Udviklingsudvalg 10 10 17 20

Regattaudvalg 8 1 8 8

Uddannelsesudvalg 75 63 59 0

HB 65 46 67 68

Strategiske udvalg / nye udvalg 50 31 50 50

DFfR 367 373 413 385

Udvikling 50 67 50 50

Sekretariat 3.375 3.401 3.437 3.450



Nuværende kontingent Forslag til kontingent 2024

Klubber 525 525 

Seniormedlemmer 95 95

Juniormedlemmer 5 5

Klubber med særlig tilknytning pr. 
seniormedlem 35 35

Forsikringsafgift for medlemmer 
(svarende til DIF’s opkrævning) 9 9

Forsikringsafgift til ansvarsforsikring 
(tegnet direkte af DFfR pr. medlem) 2 2

Forsikringsafgift til kollektiv transportforsikring 
(tegnet direkte af DFfR pr. medlem) NY 2

Gebyr for udeblivelse fra mandskabsledermøde 500 500

Gebyr for klager til Ordens- og Amatørudvalg 
samt KU 500 500

eRoningsmedlemmer, klub 1800 1800

eRoningmedlemmer, individuelt medlem 49,-/md. 49,-/md

Fastsættelse af kontingent for 2024



Hovedbestyrelsen stiller forslag til en række yderligere ændringer i 

DFfRs vedtægter, så der er lige rettigheder for eRoningsmedlemmer, 

som almindelige medlemmer i dansk roning.

Der er tale om præciseringer i enkelte paragraffer. Hovedlinjerne for 

inkludering af eRoningsmedlemmer i DFfR blev foretaget i 2023.

Alle tilføjelser er angivet i .

Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Nuværende tekst: Tilføjelse:
1. Medlemsklubbernes og eRoningsmedlemmernes
kontingent til DFfR fastsættes på den ordinære 
hovedgeneralforsamling.

2. Kontingentet består af:

a) generelt kontingent til DFfR

b) bidrag til eventuelle tvungne kollektive 
forsikringsordninger

3. Kontingentet til DFfR forfalder til betaling pr. 1. juni.

1. Medlemsklubbernes og eRoningsmedlemmernes
kontingent til DFfR fastsættes på den ordinære 
hovedgeneralforsamling.

2. Kontingentet består af:

a) generelt kontingent til DFfR

b) bidrag til eventuelle tvungne kollektive 
forsikringsordninger

3. Kontingentet til DFfR forfalder til betaling pr. 1. juni.



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Nuværende tekst:

2. Hovedbestyrelsen træffer afgørelse om eksklusion. Afgørelsen må ikke træffes før den pågældende medlemsklub er 
blevet hørt i sagen. Medlemsklubben skal have afgørelsen senest 8 uger efter at hovedbestyrelsen er blevet orienteret 
om overtrædelsen, der ligger til grund for eksklusionen. Drejer det sig om gentagne overtrædelser, som ligger til grund, 
skal medlemsklubben have modtaget en henvendelse for hver af overtrædelserne. I dette tilfælde gælder ovennævnte 
frist på 8 uger fra den seneste overtrædelse. Afgørelsen meddeles skriftligt og skal være begrundet. Sekretariatet skal 
kunne dokumentere fremsendelsen.

3. Den ekskluderede medlemsklub kan inden 8 uger efter modtagelsen af meddelelsen om eksklusion, anke sin sag til 
DFfRs Ordens- og Amatørudvalg.

4. Hovedbestyrelsen kan udelukke et klubmedlem fra en aktivitet arrangeret af DFfR, hvis vedkommende overtræder 
DFfRs vedtægter og regler.

5. Klubmedlemmet kan inden 8 uger efter modtagelsen af meddelelsen om udelukkelsen, skriftlig anke sin sag til DFfRs 
Ordens- og Amatørudvalg.



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Tilføjelser:

2. Hovedbestyrelsen træffer afgørelse om eksklusion. Afgørelsen må ikke træffes før den pågældende medlemsklub 
er blevet hørt i sagen. Medlemsklubben skal 

have afgørelsen senest 8 uger efter at hovedbestyrelsen er blevet orienteret om overtrædelsen, der ligger til grund for 
eksklusionen. Drejer det sig om gentagne overtrædelser, som ligger til grund, skal medlemsklubben 

have modtaget en henvendelse for hver af overtrædelserne. I dette tilfælde gælder 
ovennævnte frist på 8 uger fra den seneste overtrædelse. Afgørelsen meddeles skriftligt og skal være begrundet. 
Sekretariatet skal kunne dokumentere fremsendelsen.

3. Den ekskluderede medlemsklub kan inden 8 uger efter modtagelsen af 
meddelelsen om eksklusion, anke sin sag til DFfRs Ordens- og Amatørudvalg.

4. Hovedbestyrelsen kan udelukke et klubmedlem fra en aktivitet arrangeret af DFfR, hvis 
vedkommende overtræder DFfRs vedtægter og regler.

5. Klubmedlemmet kan inden 8 uger efter modtagelsen af meddelelsen om udelukkelsen, 
skriftlig anke sin sag til DFfRs Ordens- og Amatørudvalg.



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Nuværende tekst: Tilføjelse:
1. Hovedbestyrelsen kan indkalde til ekstraordinær 
hovedgeneralforsamling med 8 dages varsel pr. elektronisk 
post med angivelse af tid, sted og dagsorden. 
Hovedbestyrelsen er forpligtet til at indkalde til 
ekstraordinær hovedgeneralforsamling, når mindst en 
tredjedel af DFfRs medlemsklubber forlanger dette.

2. En ekstraordinær hovedgeneralforsamling, som er 
indkaldt på foranledning af mindst en tredjedel af 
medlemsklubberne, er kun beslutningsdygtig såfremt 
mindst 9/10 af de medlemsklubber, der har forlangt den 
indkaldt, er fremmødt.

3. En ekstraordinær hovedgeneralforsamling er kun 
offentlig efter retningslinjer fastlagt af hovedbestyrelsen.



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Nuværende tekst: Tilføjelse:
Såfremt udefrakommende lovkrav eller ændringer fra 
World Rowing nødvendiggør en justering af et reglement i 
perioden mellem to hovedgeneralforsamlinger, kan 
hovedbestyrelsen gennemføre disse ændringer. Disse 
ændringer er gældende fra de er meddelt skriftligt til 
medlemsklubberne, og skal efterfølgende bekræftes på den 
førstkommende hovedgeneralforsamling.

Såfremt udefrakommende lovkrav eller ændringer fra 
World Rowing nødvendiggør en justering af et reglement i 
perioden mellem to hovedgeneralforsamlinger, kan 
hovedbestyrelsen gennemføre disse ændringer. Disse 
ændringer er gældende fra de er meddelt skriftligt til 
medlemsklubberne , og skal 
efterfølgende bekræftes på den førstkommende 
hovedgeneralforsamling.



Vedtægtsændringer vedr. eRoningsmedlemmer (bilag 2)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Nuværende tekst: Tilføjelse:
1. Beslutning om opløsning af DFfR kan kun ske på en 
hovedgeneralforsamling og med et skærpet kvalificeret 
flertal. Til det kræves det, at mindst 2/3 af de afgivne 
stemmer, der er tildelt medlemsklubberne på grundlag af 
deres klubmedlemstal (jf. §14 stk. 5), og hovedbestyrelsens 
medlemmer er anmeldt og til stede eller repræsenteret ved 
fuldmagt (jf. §14 stk. 5), og at mindst ¾ af de 
repræsenterede, stemmer for opløsningen.

2. Ved DFfRs ophævelse tilfalder midler og ejendele 
Danmarks Idrætsforbund.

1. Beslutning om opløsning af DFfR kan kun ske på en 
hovedgeneralforsamling og med et skærpet kvalificeret 
flertal. Til det kræves det, at mindst 2/3 af de afgivne 
stemmer, der er tildelt medlemsklubberne på grundlag af 
deres klubmedlemstal 

og 
hovedbestyrelsens medlemmer er anmeldt og til stede eller 
repræsenteret ved og at mindst 
¾ af de repræsenterede, stemmer for opløsningen.

2. Ved DFfRs ophævelse tilfalder midler og ejendele 
Danmarks Idrætsforbund.



Forslag til ændring i Kaproningsreglementets Regulativ for Danmarksmesterskaber stk. 
3 a. Løbsrækkefølge for DIF-godkendte Danmarksmesterskaber (bilag 3)

Punkt 6, behandling af indkomne forslag 

Det foreslås at: ”DM-finalen i W8+ for 2024, placeres, som i 2023”, hvilket er som det andet DIF-godkendte DM for 
kvinder på løbslisten.

I forlængelse af forslaget bedes der til næste år om en samlet vurdering/anbefaling af hele løbslisten, hvor 8+ løb 
placeres sidst i løbslisten.
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